國立嘉義大學 114 學年度學雜費收費基準一覽表

National Chiayi University Tuition and Miscellaneous Fees for 2025/2026 Academic Year

單位:新臺幣/元(Unit: NTD)

一、日間學制學士班^{#1}

身分別	項目	師範學院 ^{#2}	人文藝術學院#2	管理學院 ^{#2}	農學院	理工學院	生命科學院	獸醫學院
	學費	14,900	14,900	14,900	15,030	15,030	15,030	15,030
	雜費	6,170	6,170	6,490	9,410	9,620	9,410	9,410
			1,310		1,310		1,310	
本國生			第三人生大學		第三人生大學		第三人生大學	
本 四 生	學分費	1,310	試辨計畫學分	1,310	試辨計畫學分	1,310	試辨計畫學分	1,310
			學程專班 2,000		學程專班 2,000		學程專班 2,000	
			註3		# 3		推 3	
	學雜費合計	21,070	21,070	21,390	24,440	24,650	24,440	24,440
	學費	33,525	33,525	33,525	33,818	33,818	33,818	33,818
外國生 - -	雜費	13,882	13,882	14,603	21,173	21,645	21,173	21,173
	學分費				1,310/學分			
	學雜費合計	47,407	47,407	48,128	54,991	55,463	54,991	54,991

${\bf 1.} \ Full-Time \ Undergraduate \ Program^1$

Status	Items	Teachers College ²	College of Humanities and Arts ²	College of Management ²	College of Agriculture	College of Science and Engineering	College of Life Sciences	College of Veterinary Medicine
Domestic Students	Tuition	14,900	14,900	14,900	15,030	15,030	15,030	15,030
	Miscellaneous Fees	6,170	6,170	6,490	9,410	9,620	9,410	9,410

Status	Items	Teachers College ²	College of Humanities and Arts ²	College of Management ²	College of Agriculture	College of Science and Engineering	College of Life Sciences	College of Veterinary Medicine
	Total	21,070	21,070	21,390	24,440	24,650	24,440	24,440
	Credit Fee	1,310	1,310 University of the Third Age – Pilot Project Programs: 2,000	1,310	1,310 University of the Third Age – Pilot Project Programs: 2,000	1,310	1,310 University of the Third Age – Pilot Project Programs: 2,000	1,310
	Tuition	33,525	33,525	33,525	33,818	33,818	33,818	33,818
International	Miscellaneous Fees	13,882	13,882	14,603	21,173	21,645	21,173	21,173
Students -	Total	47,407	47,407	48,128	54,991	55,463	54,991	54,991
	Credit Fee	1,310						

二、進修學制學士班

身分別	項目	師範學院	人文藝術學院	管理學院	農學院	理工學院	生命科學院	獸醫學院
	學雜費				1,211			
本國生	學分費	1,322/學分						
	合計			,211+1,322*學分:	數			

2. Night School Undergraduate Program

Status	Items	Teachers College	College of Humanities and Arts	College of Management	College of Agriculture	College of Science and Engineering	College of Life Sciences	College of Veterinary Medicine			
Domestic	Tuition and Miscellaneous Fees				1,211						
Domestic Student	Credit Fee	1,322									
	Total		1,211 + 1,322 * # of credits								

三、日間學制碩士班#4

身分別	項目	師範學院 ^{#2}	人文藝術學院#2	管理學院 ^{#2}	農學院	理工學院	生命科學院	獸醫學院				
	學雜費基數	10,406	10,406 10,849 10,849 11,734 12,177 12,177									
本國生	學分費		1,494/學分									
	合計		各學院學雜費基數收費標準+1494*學分數									
	學雜費基數	41,624	43,396	43,396	46,936	48,708	48,708	46,936				
外國生	學分費		,		1,494/學分							
	合計		各學院學雜費基數收費標準+1494*學分數									

3. Full-Time Master's Program⁴

Status	Items	Teachers College ²	College of Humanities and Arts ²	College of Management ²	College of Agriculture	College of Science and Engineering	College of Life Sciences	College of Veterinary Medicine			
	Basic Tuition and Miscellaneous Fees	10,406	10,849	10,849	11,734	12,177	12,177	11,734			
Domestic Students	Credit Fee		1,494								
	Total		Basic Tuition and Miscellaneous Fees +1,494* # of credits								
	Basic Tuition and Miscellaneous Fees	41,624	43,396	43,396	46,936	48,708	48,708	46,936			
International Students	Credit Fee		1,494								
	Total		Basic Tuition and Miscellaneous Fees +1,494* # of credits								

四、碩士在職專班#4

身分別	項目	師範學院	人文藝術學院	管理學院	農學院	理工學院	生命科學院	獸醫學院
本國生	學雜費基數				10,250			

身分別	項目	師範學院	人文藝術學院	管理學院	農學院	理工學院	生命科學院	獸醫學院
	學分費	 (1) 教育學系3,075 (2) 幼兒教育學系、輔導與諮商學系3,280 (3) 體育與健康休閒學系3,588 	用歷史學系、視 覺 藝 術 學 系 2,563		3,075	(1) 生物機電工程學 系3,075 (2) 土木與水資源工程學系113學年度前(含)入學者 3,075世5 (3) 土木與水資源工程學系114學 度起(含)入學者 4,200世5	3,075	3,075
	合計	10,250+ 各所標準*學分數	10,250+ 各所標準*學分數	10,250+6,663*學分數	10,250+ 3,075*學分數	10,250+ 各所標準*學分數	10,250+ 3,075*學分數	10,250+ 3,075*學分數

4. Executive Master's Programs⁴

Status	Items	Teachers College	College of Humanities and Arts	College of Management	College of Agriculture	College of Science and Engineering	College of Life Sciences	College of Veterinary Medicine
	Basic Tuition and							
	Miscellaneous				10,250			
	Fees							
		(1) Department of	(1)Department of			(1) Department of		
Domestic		Education: 3,075	Chinese			Biomechatronic		
Students		(2) Department of	Literature: 2,563			Engineering:		
	Credit Fee	Early Childhood	(2)Department of	6,663	3,075	3,075	3,075	3,075
		Education/	Foreign			(2) Department of		
		Counseling:3,280	Languages:			Civil & Water		
		(3) Department of	3,075			Resources		

Status	Items	Teachers College	College of Humanities and Arts	College of Management	College of Agriculture	College of Science and Engineering	College of Life Sciences	College of Veterinary Medicine
		Physical Education, Health & Recreation: 3,588				Engineering (Applicable to students admitted in Academic Year 2024 or earlier): 3,075 ⁵ (3) Department of Civil & Water Resources Engineering (Applicable to students admitted from Academic Year 2025 onward): 4,200 ⁵		
	Total	10,250+ credit fee* # of credits	10, 250+ credit fee* # of credits	10,250+ 6,663 * # of credits	10,250+ 3,075* # of credits	,	10,250+ 3,075* # of credits	10,250+ 3,075* # of credits

五、博士班#4

身分別	項目	師範學院	人文藝術學院	管理學院	農學院	理工學院	生命科學院	獸醫學院		
	學雜費基數	10,406	10,849	10,849	11,734	12,177	12,177	11,734		
本國生	學分費	1,494/學分								
	合計			各學院學雜費	費基數收費標準 +	1494*學分數				

身分別	項目	師範學院	人文藝術學院	管理學院	農學院	理工學院	生命科學院	獸醫學院
A m d	學雜費基數	41,624	43,396	43,396	46,936	48,708	48,708	46,936
外國生	學分費	1,494/學分						
	合計	各學院學雜費基數收費標準+1,494*學分數						

5. Doctoral Program⁴

Status	Items	Teachers College	College of Humanities and Arts	College of Management	College of Agriculture	College of Science and Engineering	College of Life Sciences	College of Veterinary Medicine
Domestic	Basic Tuition and Miscellaneous Fees	10,406	10,849	10,849	11,734	12,177	12,177	11,734
Students	Credit Fee	1,494						
	Total	Basic Tuition and Miscellaneous Fees +1,494* # of credits					eredits	
International	Basic Tuition and Miscellaneous Fees	41,624	43,396	43,396	46,936	48,708	48,708	46,936
Students	Credit Fee	1,494						
	Total	Basic Tuition and Miscellaneous Fees +1,494* # of credits						

六、其他各項費用收費標準

項目	收費標準	備註
電腦及網路使用費	依據本校電腦及網路使用費收費要點,凡修習學位之在學生每學期註	https://www.ncyu.edu.tw/ncyu/Subject/Detail/3
电脑及納哈使用貝	冊時須繳交 350 元整。(收費若有調整依公告為準)	88?nodeId=66
代收學生團體保險費	1.全體學生均須繳納。	相關規定請洽衛生保健組
八似字生团短标版貝	2.平安保險費 298 元(收費若有調整依公告為準)。	https://www.ncyu.edu.tw/heal/
語言輔導檢測費	依據本校語言輔導檢測費收費要點,凡本校學生修習日間學制大學英文必修課程:「英文溝通訓練(一)」、「英文溝通訓練(二)」者。每門課程須繳交語言輔導檢測費500元,收費若有調整依公告為準,自110學年度起重修免再收。	https://www.ncyu.edu.tw/lgc/ServerFile/Get/f5 aadcf7-6238-4685-a997- 596d81665646?nodeId=1960&sId=19890
論文指導費 ^{並6}	日間學制: (1)博士班 107 學年度(含)入學: 18,000 元,於三年級每學期各收 9,000 元論文指導費共計 18,000 元。 (2)碩士班 107 學年度(含)入學: 9,000 元,於二年級每學期各收 4,500 元論文指導費共計 9,000 元。 (3)碩士學位課程先修生 107 學年度(含)入學: 9,000 元,於一年級每學期各收 4,500 元論文指導費共計 9,000 元(收費當學期休學者於復學時繳交)。	經本校 106 學年度第 2 學期第 3 次校務會議決議通過: https://website.ncyu.edu.tw/secretary/Contents? nodeId=57161
	進修學制: (1)依現行相關規定辦理,碩士在職專班二年級每學期各收6,000元論文指導費共計12,000元。 (2)幼兒教育系碩士在職專班二年級上學期收6,000元,下學期收7,500元論文指導費共計13,500元。 (3)中國文學系碩士在職專班二年級每學期各收6,500元論文指導費共計13,000元。	https://admissions.ncyu.edu.tw/announce/113_e xte_2023122501.pdf

項目	收費標準	備註
教育學程學分費	依本校師資培育中心教育學程修習辦法,教育學程學分費比照本校大學部學分費標準繳交。	https://www.ncyu.edu.tw/ctedu/ServerFile/Get/ 3ad56ad5-19c0-4134-b5c9- 9f7d08c93c2e?nodeId=39935&sId=184203
教育實習輔導費	依本校教育實習輔導費繳費及退費作業要點規定,師資生向師資培育 中心申請教育實習課程時,應繳交相當於四學分之教育實習輔導費。 因故中途中止實習者,依要點規定退還費用。	https://www.ncyu.edu.tw/ctedu/ServerFile/Get/ 88a46d5c-355c-44d3-aab1- af07283cf594?nodeId=39937&sId=114298
音樂個別指導費及琴房 使用費	音樂系(含碩士班)學生每學期繳交音樂個別指導費 11,180 元、琴房使用費 1,000 元。若選讀副修者另繳交音樂個別指導費 7,990 元,音樂輔系、雙主修學生比照辦理。大學部延修生及碩士班三年級(含)以上無修讀個別指導課程者,毋需繳交。	請逕向音樂系洽詢
設計指導費	依規定景觀學系學士班一至四年級學生(含雙主修生、輔系生)及延畢生,修習圖學、基本設計、景觀設計、植栽設計及畢業專題等專業課程者,不計其修課學分數之多寡,每學期皆須繳交4,500元。	https://www.ncyu.edu.tw/landscape/ServerFile/ Get/5792cf47-3c9b-4fef-bfc8- 1097015fe074?nodeId=56685&sId=182329
藝能科指導費	依規定 109 學年度(含)以後入學視覺藝術學系學士班一至二年級學生,以及非該系學生(含輔系生及雙主修生)、轉學生、重修生與研究所學生,修習立體造形(I)、水彩(I)、素描(I)、基礎電腦藝術、素描(II)、電腦多媒體藝術(I)、設計與構成、水墨(I)、油畫(I)、陶藝(I)、版畫(I)及複合媒材等專業課程直接相關之教學活動,不計其修課學分數之多寡,修課該學期皆須繳藝能科指導費 2,620 元。	https://www.ncyu.edu.tw/art/Subject/Detail/353 31?nodeId=9510

6. Payment

Items	Description	Note
Computer and Internet Fee	\$350	https://www.ncyu.edu.tw/ncyu/Subject/Detail/3 88?nodeId=66
Health Insurance	1. Applies to all students. 2. Insurance fee: NT\$298	Please visit Health Care Group Office of Student Affairs for related regulations https://www.ncyu.edu.tw/heal/
Language Testing	From the Academic Year 2019 onwards, freshmen taking compulsory English courses "English Communication Training-I" and "English Communication Training-II" offered in the full-time study program are required to pay the language tutoring and testing fee of NT\$500 in accordance with NCYU's "Guidelines for Language Tutoring and Testing Fees." From Academic Year 2021, those who retake the course(s) will be exempted from the fee.	https://www.ncyu.edu.tw/lgc/ServerFile/Get/f5 aadcf7-6238-4685-a997- 596d81665646?nodeId=1960&sId=19890
	Full-Time Programs: (1) Doctoral students: NT\$18,000 in the 3nd year (NT\$9,000 per semester) (2) Master students: NT\$9,000 in the 2nd year (NT\$4,500 per semester) (3) Pre-Master students: NT\$9,000 in the 1st year (NT\$4,500 per semester) (First-year students who suspend their studies must pay the fee upon resuming their studies.)	For more information: https://website.ncyu.edu.tw/secretary/Contents? nodeId=57161
Thesis/Dissertation Advisory ⁴	Programs for Working Professionals (1) Master students: NT\$12,000 in the 2 nd year (NT\$6,000 per semester) (2) Master students in the Department of Early Childhood Education: NT\$13,500 in the 2 nd year (1 st semesterNT\$6,000 & 2 nd semester \$7,500) (3) Master students in the Department of Chinese Literature: NT\$13,000 in the 2 nd year (NT\$6,500 per semester)	https://admissions.ncyu.edu.tw/announce/113_e xte_2023122501.pdf

Items	Description	Note	
Teacher-Education- Program Credit Fee	According to the regulations of the Teacher Education Center at NCYU, credit fees are charged based on the undergraduate program's standard credit fees.	https://www.ncyu.edu.tw/ctedu/ServerFile/Get/ 3ad56ad5-19c0-4134-b5c9- 9f7d08c93c2e?nodeId=39935&sId=184203	
Educational Internship Advising	In accordance with NCYU's Guidelines for the Payment and Refund of Educational Internship Advising Fee, students are required to pay an Educational Internship Advising Fee (equivalent to 4 credit hours) when applying for an Educational Internship Course through the Teacher Education Center. According to the guidelines, the fee may be refunded if the internship is terminated halfway for any reason.	https://www.ncyu.edu.tw/ctedu/ServerFile/Get/88a46d5c-355c-44d3-aab1-af07283cf594?nodeId=39937&sId=114298	
Musical Tutorial & Piano Rehearsal Studio	The Musical Tutorial Fee (NT\$11,180) and Piano Rehearsal Studio Fee (NT\$1,000) apply to both undergraduate and graduate students in the Department of Music. An additional Musical Tutorial Fee (NT\$7,990) applies to students pursuing a minor or double major in Music. Undergraduate students in a deferred-study condition or graduate students in their third year or beyond are exempt from the Musical Tutorial Fee if they do not take any tutorial courses.	Please visit the Department of Music for more information.	
Design Advisory	According to the related regulations, undergraduate students in the Department of Landscape Architectures, including double majors, minors, and delayed graduates, are required to pay NT\$4,500 per semester if they take any professional courses, such as Basic Drawing, Fundamental Design, Landscape Design Studio, Planting Design, and the Graduation Project, regardless of the number of credits taken.	https://www.ncyu.edu.tw/landscape/ServerFile/ Get/5792cf47-3c9b-4fef-bfc8- 1097015fe074?nodeId=56685&sId=182329	

Items	Description	Note
Art Skills Tutorial	According to the related regulations, undergraduate students enrolled in the Department of Visual Arts from the Academic Year 2020, including first-and second-year students, as well as non-major students (such as minors and double majors), transfer students, repeaters, and graduate students, are required to pay an Arts Instruction Fee of NT\$2,620 per semester, regardless of the number of credits taken if they take any of the following professional courses: 3D Plastic Arts (I), Watercolor (I), Drawing (I), Basics of Computer Art, Drawing (II), Computer Multi-media Art (I), Design & Construction, Chinese Ink Painting (I), Oil Painting (I), Ceramics (I), Printmaking (I), and Mixed Media.	https://www.ncyu.edu.tw/art/Subject/Detail/353 31?nodeId=9510

^{並1} 日間學制學士班收取學費與雜費,0學分以學時數計列學分數。延修生修習9學分(含)以下者繳交學分費外,自106學年度起另依修習學分增收雜費,雜費計算標準為學分數除以10乘以雜費金額。修習10學分(含)以上者繳全額學雜費。

Tuition and miscellaneous fees apply to all full-time undergraduate programs. For students taking zero credits, the number of credits is calculated based on the class hours of the courses. Starting in 2017, deferred-graduation students who take 9 or fewer credits are still required to pay credit and miscellaneous fees. The miscellaneous fee is calculated by the number of credits divided by 10 and then the result multiplied with specified miscellaneous fees. For those taking 10 or more credits, tuition and miscellaneous fees should be paid in full.

^{並2} 師範學院特殊教育學系(含碩士班)、數位學習設計與管理學系(含碩士班)、人文藝術學院音樂系(含碩士班)、視覺藝術學系(含碩士班)、管理學院資訊管理學系(含碩士班)比照理工學院收費標準。

The following departments—Special Education (including the Master's Program) and E-Learning Design & Management (including the Master's Program) in the Teachers College; Music (including the Master's Program) and Visual Arts (including the Master's Program) in the College of Humanities and Arts; and Management Information Systems (including the Master's Program) in the College of Management—are charged fees based on those of the College of Science and Engineering.

^{並3}114 學年度增設第三人生大學試辦計畫學分學程專班(含農好養生樂活學分學程專班、保健與樂活學分學程專班、生活美藝學分學程專班),學 制:日間學制學士班;收費標準:每學分學分費 2,000 元。

Starting from Academic Year 2025, a pilot project for the University of the Third Age will be offering credit-based special programs, including the "Healthy Farming and Wellness Program," the "Healthcare and Wellness Program," and the "Lifestyle and Aesthetic Arts Program."

Program Type: Daytime undergraduate program

Tuition Fee: NT\$2,000 per credit

- ^{並4} 碩士班(含碩士在職專班)及博士班學生已繳交畢業論文者,因修習教育學程或教育實習未能畢業者,不需繳交學雜費基數,但仍應繳交平安保 險費、電腦使用費以完成註冊手續,並需依相關規定繳納教育學程或教育實習輔導費用。
- ⁴ Master's students (including In-service Master's Programs) and doctoral students who have already submitted their theses/dissertations but are unable to graduate due to enrollment in the Teacher Education Program or participation in educational internships are exempted from paying the basic tuition and miscellaneous fees. However, in order to complete the registration process, they are still required to pay the student insurance fee and computer usage fee, as well as fees related to the Teacher Education Program or educational internship guidance in accordance with relevant regulations.
- ^{並5} 土木與水資源工程學系碩士在職專班收費標準:
 - (1)113 學年度(含)前入學者:每學分學分費 3,075 元;學雜費基數 10,250 元。
 - (2)114 學年度(含)後入學者:每學分學分費 4,200 元;學雜費基數 10,250 元。
- ⁵ Tuition fees for the In-Service Master's Program in Department of Civil & Water Resources Engineering:
 - (1) For students admitted in or before Academic Year 2024:
 - Credit Fee: \$3,075
 - Basic Tuition and Miscellaneous of Fees: \$10,250
 - (2) For students admitted in or after Academic Year 2025:
 - Credit Fee: \$4,200
 - Basic Tuition and Miscellaneous of Fees: \$10,250
- 益6 論文指導費(支應論文考試相關費用,應於辦妥畢業離校手續前繳清)。
- ⁶ The Thesis Advising Fee covers all costs related to thesis examinations and must be paid in full before the thesis defense.